
Åvangsskolen 
Skolebestyrelsen 
 
 

Bestyrelsesmøde tirsdag, den 25. januar 2022 kl. 17.00-19.00 
 
Medlemmer: 
Forældrerepræsentanter: Ditte Marie Koudal, Dorthea Funder Kaas, Karina Holmberg, Claus 
Rylander-Christensen, Peter Klitten, Jakob Pindstrup von Cappeln, Per Kofod, Susanne Nyvang 
Jakobsen 
Medarbejderrepræsentanter: Pernille Odborg, Poul-Erik Killendahl 
Elevrepræsentanter: Emma Kromann Sørensen, Nina Skovbjerg Thorup  
Ledelsesrepræsentanter: Thomas Mogensen, Hanne Vesth, Rikke Beier 
Afbud: Karina, Peter 

 

Dagsorden Referat 
1.  17.00-17.05: 

Velkommen og godkendelse af dagsorden 
 Godkendt 

2. 17.10- 17.30 
Orientering fra: 

1) Ledelse 
a. Orientering vedr. orangeri 

2) Formand 
3) Medarbejdere 
4) Elever 

 

1. Siden sidst har 3 pædagoger 
fået nyt job. Vi har lavet en plan 
så to nyansatte pædagoger 
bliver opnormeret i tid, og på 2. 
kl. trin forlænger vi en ansat 
indtil sommerferien. Vi skal så 
snarest slå en pædagog stilling 
op. Vi er i gang med byggesagen 
til orangeriet. Den er desværre 
p.t. i venteposition. Der er 
kommet en prisstigning på 
250.000,- kr. på projektet. Vi har 
brug for en garanti fra 
Kommunen vedr. de penge. Før 
kan vi ikke rigtig gå i gang. Vi 
kommer ud af året med et 
overskud (lidt mindre end 
forventet) men det betyder at vi 
kan opretholde driften i år. 
Siden sidst er 2 elever fraflyttet 
skolen og vi har fået 3 nye 
elever. 
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2. Jakob orienterede om 6 
koncepter fra arbejdet i FFB 
som han gerne vil orientere om 
på næste møde. 

3. Personalet tilpasser sig Corona-
situationen 

4. Mange elever har ikke lyst til at 
aflevere deres telefoner i 
skoletiden – 7. og 8. årgang har 
rettet henvendelse omkring det. 
Med som et punkt på et 
elevrådsmøde og næste 
bestyrelsesmøde.  

 

3. 17.30-17.45 
Thomas orienterer om skolens nuværende 
retningslinjer for brug af cykelhjelm (se bilag) 
 

• Skal ordlyden ændres i forhold til leg i 
skolegården (skateboard/løbehjul)? 

 

Mange elever løber på løbehjul i 
skolegården. Nuværende principper 
gælder på ture ud af huset, men altså 
ikke i frikvarterer. Lovmæssigt skal man 
bruge cykelhjelm på el-løbehjul. Vi har 
ikke haft skader på elever fra fald på 
løbehjul/skateboard endnu. Der kan 
evt. laves en kampagne blandt elever 
om det fornuftige i at bruge hjelm. Med 
som punkt på næste elevrådsmøde. 
Thomas tjekker om der er regler på de 
andre folkeskoler på øen.  

4. 17.45-18.05: Pause (spisning) 
 

 
 

5. 18.05-18.25 
Redegørelse for forløbet omkring 
holddelingen på 8. årgang, herunder de 
pædagogiske og faglige argumenter, som 
ligger bag. 

 

Rikke redegjorde for de faglige, 
pædagogiske og didaktiske 
overvejelser, der lå til grund for den 
midlertidige holddeling.  
Ledelsen har efter endt holddeling 
afholdt et godt forældremøde med 
8.klassernes forældre, hvor tingene 
blev vendt.  
Skolebestyrelsen har efterfølgende 
også stillet spørgsmålene:  
Hvordan kan vi arbejde med den gode 
kommunikation?  
Hvilken rolle har skolebestyrelsen her?  
Ligesom bestyrelsen har haft følgende 
overvejelser: Vi burde måske have en 
krisehåndteringsgruppe i 
bestyrelsen/ledelsen, som kunne have 
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trådt sammen hurtigt? Thomas og 
Jakob samler op omkring det videre 
forløb.  
 

6. 18.35-18.55 
Anbefaling fra Skole og Forældre: Planlægning 
af skolebestyrelsesvalget, hvor vi lægger en 
plan for hvordan vi sikrer at forældrene: 

o Har lyst til at stille op som 
kandidat og/eller 

o Har lyst til at stemme på den 
kandidat de ønsker  

- Vi kan evt. nedsætte en aktions- eller 
arbejdsgruppe der kan komme med 
forslag til en plan, som vi kan drøfte og 
vedtage i skolebestyrelsen.   

o For at forældrene bliver 
inspireret og få lyst til at stille op 
og/eller stemme skal de have 
viden om bl.a.: 

▪ Skolebestyrelsens 
arbejde 

▪ Hvilken indflydelse 
bestyrelsen har på skolen 

▪ Hvad bestyrelsen har 
arbejdet og arbejder med 

▪ Hvordan man stiller op 
som kandidat 

▪ Hvordan man kan afgive 
sin stemme  

▪ og ikke mindst, hvorfor 
det er så vigtigt at 
forældrene er aktive i 
skolen på alle niveauer.  

 

 
 
Udsættes til næste møde 

7.  18.55-19.00 
Eventuelt 
 

Intet. 

8. Lukket punkt 
 

Hanne orienterede. 

9.  19.00 
Godkendelse af referat 
 

 
Godkendt pr. mail 

 
Thomas Mogensen 
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Skoleleder 
 
Jakob Pindstrup von Cappeln 
Formand 


